
 

 

 

 

 

 

 

Sisimiut, 13. juli 2016 

 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Kan Naalakkersuisut oplyse, Finansdepartementet og Finansministeriets 

deler Departementet for Bolig, Byggeri og Infrastrukturs opfattelse, at 

Landskassen fortsat vil tilføres det samlede bloktilskud uafhængigt af en 

eventuel lukning af Kangerlussuaq? 

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvorfor man ikke har besvaret Borgergruppen i 

Kangerlussuaqs konkrete spørgsmål og hvornår man agter at gøre dette? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvad rapporten ”TURISME UDVIKLING OG 

VÆKST” har kostet at få udarbejdet? 

 

4. Kan Naalakkersuisut fremlægge de detaljerede samfundsøkonomiske 

beregninger i rapporten ”TURISME UDVIKLING OG VÆKST”? 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse, om det er korrekt, at rapporten ”TURISME 

UDVIKLING OG VÆKST” antager, at Kangerlussuaq lufthavn er en hub og, at 

der dermed ikke er nogen turister i Kangerlussuaq? 

 

6. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvor mange turister der besøgte Kangerlussuaq 

i 2014 og 2015? 

(Inatsisartuni ilaasortaq Agathe Fontain, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Svar til min paragraf 37 nr. 110, har fået mig til at stille nye spørgsmål, da jeg mener  at 

svarene ikke er fyldesgørende. 

Det er vigtigt for mig at vide, om bloktilskud forsættes til at vedligeholde Kangerlussuaq 

og Kulusuk. Da alle beregninger skal inkluderes. 

Naalakkersuisut begrunder udvidelser af lufthavne med, at flere turister skal kunne 

komme. Derfor er det vigtigt at forstå om ”Turisme udvikling og vækst” er beregnet med 

uden Kangerlussuaq som turist mål. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  

 


